
Zpráva o činnosti za rok 2023 

 

Vážení bratři hasiči, sestry hasičky, Vážení hosté, vítám Vás na dnešním Shromáždění představitelů sborů. 

Hned v úvodu děkuji SDH Malovičky za přípravu dnešního shromáždění. 

Na konci roku 2023 evidujeme 5024 členů a to je oproti roku 2022 o 28 členů více.  

Hlášení o činnosti za rok 2023 bylo odevzdáno od všech sborů a odvod členských příspěvků také proběhl 

u všech sborů v pořádku. Sumář za okresní sdružení bylo odevzdáno v termínu a odvod členských 

příspěvků také.  VV se v minulém roce sešel 4x v kanceláři a 1x rozhodoval per-rollam, vedení OSH se sešlo 

1x. Shromáždění starostů OSH v Přibyslavi proběhlo 2x a 2x jednání VV kraje. Na konci roku jsem ráda 

přijala pozvání na Valnou Hromadu sboru Malovičky a v lednu Svaté Maří a do Vlachova Březí. Děkuji 

sborům za pozvání a příjemné přivítání, posezení a jednání. Ještě jednou se omlouvám sborům Vacov a 

Zdíkov, že jsem se nemohla dostavit na jejich Valnou hromadu. A rovněž děkuji za pozvání od sborů na 

jejich oslavy výročí. V minulém roce si sbor Vlachovo Březí vzal za své připravit společně s HZS Jčk  5. 

Jihočeskou hasičskou pouť a akce se jim velice vydařila. V letošním roce se další ročník koná opět a to 

v Prachaticích. Bližší informace jistě uslyšíte od pana ředitele HZS. 

  

Nyní přejdu k činnosti během roku. Akce v roce 2023 proběhly dle plánu. O jednotlivých činnostech 

odborných rad uslyšíte podrobně od jejich vedoucích. Chtěla bych pouze zmínit novinku v soutěžích dětí, 

a to 1. ročník postupové soutěže mládeže Závodu hasičské všestrannosti a brannosti, která byla 

v předešlých letech disciplínou hry Plamen známou pod názvem ZPV. Prvního kola se zúčastnily sbory, 

kteří se věnují hře Plamen, ale do této postupovky se mohou zapojit i sbory s kolektivy s menším počtem 

dětí. V případě zájmu Vám jistě náměstek nebo vedoucí mládeže budou nápomocni. 

 

Od začátku roku jsme se dál aktivně věnovali přípravám krajských postupových soutěží v Prachaticích. 

Finanční zajištění dopadlo na výbornou a za to velice děkuji členům VV OSH, kteří žádali u 283 subjektů 

finanční nebo materiální podporu a u 153 subjektů byly úspěšní. Organizační zabezpečení je další důležitou 

součástí dobře připravených soutěží. Soutěž Hra Plamen ležela na bedrech Vaška Zaunmüllera, dorostu 

Marka Študlara a PS dospělých Marcela Říhy ve skvělé spolupráci s vedoucím technické čety Jardy Paucha 

a jejich partě lidí. Chvála, která přicházela od rozhodčích i soutěžících byla jasným důkazem že všichni 

jmenovaní jsou lidmi na správných místech. Základ dobré nálady a spokojenosti zajistila svým kuchařským 

uměním Valinka Soukupová a její pomocníci. 

Nesmíme opomenout i nepostradatelnou pomoc ze strany HZS územního obvodu v Prachaticích. 

Důležitými články při organizaci byla Helenka Šandová s Majdou Samkovou a zaúčtovat tyto rozsáhlé akce 

zvládla Janča Kubová. Všem zmíněným patří velké poděkování a Vás představitele prosím o předání 

poděkování členům do svých sborů, kteří pomohli a byly skvělou partou. Osobní poděkování proběhlo na 

podzimní akci konané v Žitné, ale všichni se bohužel zúčastnit nemohli.  

Krajská soutěž hry Plamen byla završena třešničkou na dortu v podobě postupu dětí ze Svaté Maří na MČR 

hry Plamen.  

Černou tečku na soutěžích zanechala účast nepostupových družstev PS žen doplňující chybějící okresy, 

kteří odsunuli ženy ze Svaté Maří na 3. místo a tím je připravili o postup na MČR. 

To neubírá na faktu, že musím poděkovat sboru Svatá Maří za skvělou reprezentaci napříč všech 

postupových soutěží.  

 

Pokračovala i Prachatická hasičská liga ve svém dalším ročníku, který opět potkalo zrušení jedné ze svých 

soutěží a to ve Vitějovicích z důvodu nepřízně počasí. Pevně věřím, že nám již počasí nezhatí zdárný průběh 

připravených soutěží ligy v roce 2024.  V minulém roce odstoupil z pořadatelství dlouholetý pořadatel sbor 

Vlachovo Březí. Děkuji členům sboru za jejich čas a energii, kterou vynaložili při přípravách soutěží, kam 



sbory vždy rádi zavítali. Jejím nástupce se stal nováček sbor Vadkov. První soutěží ukázali že budou kvalitní 

náhradou. Další soutěže sborů Nebahovy, Sudslavice, Ktiš, Žitná a Prachatice proběhly již standartně a 

některé i s novou časomírou. V letošním roce potřebujeme u časomíry dořešit startování, jelikož 

elektronický akustický signál není to „pravé ořechové„. K akustickému startu jsme přistoupili z důvodu 

nemožnosti koupit startovací pistole ráže 0,6 mm, které od nařízení EU nejsou k sehnání. Věřím, že se nám 

povede startování dořešit. Na mašinách proběhla základní údržba a u jedné mašiny se opravilo čerpadlo. 

Děkuji za péči Markovi Študlarů. 

 

Zasloužilý hasiči v loňském roce zavítali na své setkání do Nové Bystřice. V letošním roce zajišťujeme 

setkání u nás. Setkání je naplánováno na srpen a pozvaní si prohlédnou hasičské muzeum ve Stachách. 

 

A nyní již vnitroorganiční záležitosti. 
 
V loňském roce proběhla u všech sborů aktivace jejich datových schránek. Upozorňuji Vás, že datové 
schránky slouží jako primární instrument oficiální komunikace s orgány státní správy a samosprávy. Pokud 
Vám tedy např.dorazí datová zpráva od finančního úřadu a vy si ji neotevřete, tak po uplynutí desátého 
dne je brána jako doručená. Bylo zjištěno, že je opravdu plno sborů, které datové schránky vůbec 
nevyužívají. SH ČMS letos odeslalo informace do datových schránek sborů, které pracují s mládeží 
s informací o nové dotaci a z 3054 sborů si zprávu 108 sborů otevřelo až po 10 dnech a 857 si ji neotevřelo 
vůbec. Upozorňuji Vás že, nelze „aplikovat metodu“, když se uživatel nepřihlásí, nemůže být zpráva 
doručena. Nastavte si ve své datové schránce notifikace na svůj email a při příchozí zprávě vám přijde 
automaticky upozornění. 
Minulý měsíc jsme Vám poslali žádost o aktualizaci sportovců v rejstříku sportu a evidence SDH, kteří se 
účastnili 6 a více soutěží. Důvodem je vyžádání podkladů od Národní sportovní agentury ke křížové 
kontrole seznamů těchto zadaných sportovců u sborů žádající dotaci Můj klub. Kontrola je reakcí na 
dotační kauzy u dalších střešních organizací a dokud neproběhne v pořádku křížová kontrola tak nebude 
žádnému sboru v rámci dotace Můj klub nic vyplaceno. Jen pro informaci v našem okrese bylo do sborů 
v rámci dotace Můj klub v minulém roce přerozděleno 421000 Kč. V evidenci bylo na základě těchto úprav 
přidána kolonka sportovec se 6 soutěžemi a sbory si mohou nyní nově sportovce editovat sami. Nemusí 
k tomu využívat kancelář nebo odkaz. 
 
Připomínám schválené posunutí voleb pro sbory na období 12/2025 – 1/2026. Tato informace byla 
zaslána všem sborům emailem. 
 
V únoru jsem oslovila Československou obchodní banku, která převzala účty poštovní spořitelny 
s dotazem na zavedení poplatků pro účty neziskovek. Z počátku banka nebyla přístupná tomu, aby 
upravila poplatky na převedených účtech poštovní spořitelny. Začala jsem zjišťovat jaké produkty nabízejí 
jiné subjekty. Produkt bez poplatku za vedení a pohyby na účtu nabízí Fio banka, částečně i Moneta money 
bank s tím jsem informovala ČSOB, že uvažuji o zrušení účtu a že o tom uvažují i jiné sbory. Opět 
začalo jednání a vzešla konečná verze pro sbory, kteří v letošním roce odevzdaly registrační list 
sportovního oddílu s uvedenými počty sportující mládeže, a nebo registrační list kolektivu mladých hasičů 
bude zrušen poplatek za vedení účtu, kartu a za pohyb bude účtováno 1,50 Kč. Pro ostatní sbory zrušení 
poplatku za vedení účtu, kartu a za pohyb 3 Kč. Při tom bude zachováno číslo účtu. V případě třeba výběru 
příspěvků na účet můžou sbory využít založení spořícího účtu a tam jsou příchozí platby zdarma a nyní je 
nastaveno zvýhodněné úročením 2,5 % p.a. Tyto úpravy poplatků budou platná od května. Pokud budou 
mít zájem sbory o založení spořícího účtu musí navštívit pobočku. Pro OSH bude zdarma vedení, karta, 
pohyby a bude zřízen spořící účet na který převedeme část financí k zúročení.  
Pro informaci termínovaný vklad na 6M nebo 12M je nyní vyhlášené úročení 2,6 % p.a.. 
 



SH ČMS nabízí pro členy a sbory další slevové nabídky jako je nabídka zdraví, tarify od O2, sleva 30% na 
pronájem od Toi Toi nebo na poháry a medaile od firmy Sabe a další. Výhody Vám jsou zasílány v rámci 
pošty programu evidence SDH, a nebo si je můžete zjistit na stránkách sdružení DH.CZ v záložce Výhody 
pro členy. 
Minulý týden na shromáždění starostů OSH byla schválena aktualizace Stejnokrojového předpisu. 
 
V loňském roce ukončil spolupráci náš dlouholetý webmaster. Děkuji mu za jeho trpělivost při zpracování 
příspěvků na web. Nyní probíhá úprava webu. Proto Vás prosím o trpělivost, než upravíme web dle všech 
našich požadavků.  
 
Při prezenci jste obdrželi materiály k jednání. Jedním z nich je Směrnice pro okrskové soutěže v požárním 
sportu. Zde najdete vše potřebné pro konání okrskových kol a k tomu i potřebná Výsledková listina 
okrskové soutěže v PS. Prosím, zpracujte ihned po okrskové soutěži výsledky a společně s přihláškami 
z okrskového kola odevzdejte do kanceláře OSH. Můžete využít i poštovní schránku, kam materiály 
odevzdáte. 
Dalším materiály je tradiční požárovost a vybrané požáry v roce 2023, o kterých vás bude jistě informovat 
ředitel HZS územního obvodu Prachatice. 
 
Dalším přehledem je pojištění. Myslím si, že je zpracován přehledně a nemusím jej popisovat. 
Na žádost pracovnice jsou přiloženy platné přihlášky hasičů a mladých hasičů. Stále se ještě objevují 
přihlášky, které se využívaly před rokem 2018.   
 
 
A nyní již jen poděkování všem sborům za spolu organizaci soutěží, školeních a ostatních akcích v rámci 

našeho okresu v roce 2023. Jsou jimi: pořadatelé PHL – SDH Vadkov, Nebahovy, Výškovice, Ktiš, Žitná a 

Prachatice, SDH Volary – Shromáždění představitelů sborů, SDH Budilov – Jarní kolo hry Plamen, školení 

vedoucích a rozhodčích MH a setkání mládeže, SDH Svatá Maří – školení rozhodčích PS a zajištění odborné 

přípravy velitelů a strojníků, SDH Lhenice – podzimní kolo hry Plamen a okresní kolo ZHVB, SDH Bohumilice 

– okresní kolo požárního sportu kategorie II., SDH Zdíkov – zajištění školení preventistů a SDH Vacov za 

školení odbornosti hasič III.. Snad jsem na někoho nezapomněla. 

V neposlední řadě patří poděkování za vzájemnou spolupráci profesionálním hasičům územního odboru 

v Prachaticích v čele s ředitelem plukovníkem Ing. Milanem Rabou. 

Svou zprávu ukončím poděkováním členům do vašich sborů. Děkuji, že se věnují dobrovolné činnosti od 

výchovy mládeže, přes pomoc potřebným až po zajištění akcí a nejen kulturních ve svých obcích.  

 

Ať proběhne naše činnost v tomto roce v klidné příjemné atmosféře a těším se setkání s Vámi nejen na 

některé z připravovaných akcí v rámci okresního sdružení.  

Děkuji za pozornost. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


